
Úřad městské části Praha 14 
Bratří Venclíků 1073 
198 21 Praha – Černý Most 
 
 

Zápis č. 2/2015 z jednání pracovní skupiny cizinci a menšiny 
 
Datum a čas:  3.6.2015 od 16:00 hod. 
Místo jednání: ÚMČ Praha 14, Bratří Venclíků 1072, zasedací místnost ve 2. patře 
 
Přítomni: 
Mgr. David Beňák (předseda pracovní skupiny) 
Iveta Demeterová (občanka Prahy 14) 
Mgr. Kateřina Phamová (ICP) 
Mgr. Jan Frühbauer (Jahoda) 
Ing. Džana Popović (OPU) 
Zahid Rashid (občan Prahy 14) 
František Bradáč, DiS.(koordinátor komunitního plánování) 
Bc. Marie Podzimková (tajemnice pracovní skupiny) 
 
Program jednání: 

� Úvod 
� Informace o kampani Setkání kultur  
� Aktuální informace o projektu Integrace cizinců na MČ Praha 14 
� Podněty a informace od účastníků pracovní skupiny 

 
Úvod 
Mgr. Beňák zahájil jednání pracovní skupiny, přivítal přítomné účastníky a představil 
program jednání. Současně členy pracovní skupiny informoval o tom, že se jedná o poslední 
PS, která bude pod jeho vedením. K 19.6.2015 ukončuje svůj pracovní poměr na ÚMČ Praha 
14. 
 
Informace o kampani Setkání kultur 
Mgr. Beňák zhodnotil tuto akci jako velmi úspěšnou se zpětnými pozitivními hodnoceními. 
V rámci programového obsahu vyzdvihl, mezi jinými, výstavu fotografií a příběhů cizinců 
Humans of Prague 14. Úspěšný byl také seminář pro žáky na ZŠ Generála Janouška, Irský 
večer v kavárně Maňána, fotbalové utkání, večerní koncert, čtení dětem v místní knihovně, 
atd. V rámci Setkání kultur byly vyhotoveny odznaky, které graficky symbolizovaly vlajky 
jednotlivých zástupců států, kteří žijí na Praze 14. 
 
Ing. Popović potvrdila, že nejen od klientů měli pozitivní ohlasy na tuto akci, velmi se jim 
líbila výstava fotografií a zajímavých příběhů s názvem Humans of Prague 14. Navrhla, zda 
Praha 14 neuvažuje o využití těchto fotografií pro kalendář MČ. Předseda skupiny k tomu 
uvedl, že pro příští rok je již vytvořen obsahový koncept kalendáře. Avšak je možné zvážit 
využití fotografií s příběhy do kalendáře či diáře pro rok 2017.   
 
Mgr. Frühbauer  přednesl zajímavý projekt realizovaný v Anglii, kde pravidelně vaří 
příslušníci cizinců a etnických menšin své tradiční recepty pro ostatní obyvatele. Mgr. Beňák 
k tomu uvedl, že je možné toto realizovat např. prostřednictvím otištění receptů či zajímavých 



příběhu v rámci časopisu MČ Čtrnáctka. P. Bradáč přestavil projekt organizace Youth 
Included, která zde bude působit a v rámci svých aktivit zrealizuje také tzv. sousedské vaření.   
 
Aktuální informace o projektu Integrace cizinců na MČ Praha 14 
P. Bradáč sdělil, že MČ Praha 14 je od roku 2009 zapojena do Projektu obcí na integraci 
cizinců od MV ČR. Žádost MČ Praha 14 byla v tomto roce schválena a v rámci tohoto 
projektu jí byla přidělena dotace ve výši cca 847.000 Kč. Do tohoto projektu je zapojeno 
celkem 5 základních škol, 1 mateřská škola, OPU, ICP, Farní Charita Praha 14 a MČ Praha 
14. 
Aktuálně se čeká na transfer prostředků z MHMP. Rada HMP by měla o jejich uvolnění 
rozhodnout dne 9.6.2015. 
 
Podněty a informace od účastníků pracovní skupiny 
Předseda pracovní skupiny uvedl, že již na podzim je třeba připravovat aktualizaci KPSS, 
který by měl vycházet z krajské sítě sociálních služeb (nyní je ve fázi doporučení ke schválení 
zastupitelstvem hl. m.). 
Mgr. Beňák dále otevřel oblast lékařské péče při práci s cizinci. Konkrétně uvedl, že klienti 
mívají často problém definovat své tělesné či psychické obtíže. Zmínil možnost vyhotovení 
tzv. zdravotních komunikačních karet pro cizince, které byly uvedeny do praxe městem Plzeň. 
Dále uvedl, že v mnohém pomáhají služby sociálního poradenství a tlumočení po telefonu. 
Mgr. Phamová doplnila, že tyto kartičky při lékařské péči považuje za vhodné a přínosné. 
Ing. Popović sdělila, že klienti nejčastěji v rámci lékařské péče využívají tlumočníka u 
dětského lékaře nebo specializovaného lékaře.  
Mgr. Beňák dále uvedl, že by bylo vhodné přemýšlet o konceptu dispečinku tlumočení při 
lékařské péči na celoměstské úrovni, který by mohl být v budoucnu spravován ICP. 
P. Bradáč vznesl dotaz k vedení pracovní skupiny po odchodu Mgr. Beňáka a v jakém 
období proběhne další setkání. Mgr. Beňák k tomu uvedl, že o předsedovi PS rozhodne 
Komise pro plánování, členové skupiny však mohou navrhnout případného člena a jeho 
jméno mohou zaslat tajemnici skupiny pí Podzimkové do příštího týdne.  
Další jednání PS by mělo proběhnout v září 2015. 
 
Pí Demeterová informovala účastníky pracovní skupiny o pravidelném setkávání romských 
žen (každý pátek) v prostorech Oázy na Černém Mostě. Skupinu tvoří přibližně 10 žen. 
Předseda pracovní skupiny k tomu zdůraznil nutnost svébytného fungování skupiny romských 
žen, bez vnějšího zásahu MČ Praha 14. Skupina by měla vykazovat individuální činnost, 
pořádat případně komunitní aktivity a MČ Praha 14 by jim měla být pouze partnerem.  

 
Předseda pracovní skupiny poděkoval členům PS za účast a dosavadní spolupráci. 
Jednání bylo ukončeno v 17:00 hod. 
 

 
 
 
Zapsala:  Marie Podzimková     Schválil: David Beňák 
  Tajemnice PS       předseda PS 
 
 
 


